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ÄRENDELISTA 
§1 Godkännande av föredragningslistan 
§2 Ordna en vak för vinterbad vid Farstastrandsbadet 
§3 Anlägg en naturpool på Gubbängsfältet 
§4 Majroskogens och Fagersjöskogens utegym 
§5 Upprustning av parkleken Semlan och upprustning av 

fotbollsplanen med konstgräs 
§6 Medborgarundersökningen 2024 
§7 Stadsdelsnämndens sammanträdesdatum 2025 
§8 Ekonomisk månadsrapport september 2024 
§9 Trygghetsberedningens slutrapport 2:2024 - 

blocköverskridande inriktningsdokument 
§10 Ökat informationsutbyte mellan myndigheter. Behov 

och föreslagna förändringar (SOU 2024:63) 
§11 En översyn av 23 kap. brottsbalken (SOU 2024:55) 
§12 Klimathandlingsplan 2024-2030 
§13 Strategi för Stockholms utomhusbelysning. Rätt 

belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle 
§14 Ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS) 
§15 Motion L om kultur för LSS 
§16 Motion L om att införa Samordnare krisstöd i 

beredskap (SKiB) 
§17 Ansökan om serveringstillstånd för Nesuto sushi bar i 

Sköndal 
§18 Protokoll från pensionärsrådet den 14 oktober 2024 
§19 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och 

Skarpnäcks gemensamma råd för 
funktionshinderfrågor den 24 januari, den 28 mars, den 
31 maj och den 16 september 2024 

§20 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt 
delegering och övriga anmälningsärenden 

§21 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
§22 Borttagen på grund av sekretess 
§23 Borttagen på grund av sekretess 
§24 Anmälan av sociala delegationens protokoll 
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§ 1 
Godkännande av föredragningslistan  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna 
föredragningslistan för sammanträdet. 
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§ 2 
Ordna en vak för vinterbad vid Farstastrandsbadet  
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens 
ställningstagande om beredning 
FAR 2024/697 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett 
medborgarförslag från Hanna Mirza om att ordna en vak för 
vinterbad vid Farstastrandsbadet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
överlämna medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslår Hanna Mirza att stadsdelsnämnden 
ordnar en vak för vinterbad vid Farstastrandsbadet. 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
utreda förslaget och återkomma med ett förslag till svar vid ett 
senare sammanträde. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/697-5 (Godkänd - R 1) Vinterbad 
Farstastrandsbadet - anmälan av medborgarförslag 

 FAR 2024/697-4 Medborgarförslaget för publicering 
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§ 3 
Anlägg en naturpool på Gubbängsfältet  
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens 
ställningstagande om beredning 
FAR 2024/725 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett 
medborgarförslag om att anlägga en naturpool på Gubbängsfältet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
överlämna medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslås att stadsdelsnämnden ska anlägga en 
naturpool på Gubbängsfältet. 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
utreda förslaget och återkomma med ett förslag till svar vid ett 
senare sammanträde. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/725-5 (Godkänd - R 1) Naturpool på 
Gubbängsfältet - anmälan av medborgarförslag 

 FAR 2024/725-4 Medborgarförslaget för publicering 
 

Sida 6 (48)



 
 

Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-10-24 

§ 4 
Majroskogens och Fagersjöskogens utegym  
Svar på medborgarförslag 
FAR 2024/302 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden avslår ett medborgarförslag från Per Hasselberg 
om Majroskogens och Fagersjöskogens utegym. 
  
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att avslå medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslår Per Hasselberg att stadsdelsnämnden 
dels gör fler utegym lättåtkomliga, dels kompletterar utegymmen i 
Majroskogen och Fagersjöskogen med ryggstärkande redskap. 
 
 
Förvaltningen bedömer att utegymmen i stadsdelsområdet redan i 
dagsläget har en låg tröskel för fysisk aktivitet och att 
tillgängligheten är god. Under förvaltningens utredning framkom att 
Fagersjöskogens utegym inte har plats för ryggstärkande redskap i 
form av latsdrag, och att ett ryggstärkande redskap redan finns för 
rygglyft. Även Majroskogens utegym har begränsad yta, men en 
investering i redskap för rygglyft ansågs möjlig. Vid återkoppling 
till förslagsställaren framkom att redskap för rygglyft inte var den 
typ av ryggstärkande redskap som medborgarförslaget avsåg. 
Förvaltningen föreslår därför inte att någon ny station uppförs på 
utegymmet i Majrosskogen. 
 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden avslår 
medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/302-13 (Godkänd - R 2) Majroskogens och 
Fagersjöskogens utegym TJUT 

 FAR 2024/302-1 Medborgarförslag om Majroskogens och 
Fagersjöskogens utegym 

 FAR 2024/302-4 Bifogat skärmklipp Oppundaparken 
 FAR 2024/302-3 Bifogat skärmklipp utegym 
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§ 5 
Upprustning av parkleken Semlan och upprustning av 
fotbollsplanen med konstgräs  
Svar på medborgarförslag 
FAR 2024/311 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på ett medborgarförslag från Ole Ulnes om att rusta upp 
parkleken Semlan och att förse fotbollsplanen med konstgräs. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslår Ole Ulnes att parkleken Semlan ska 
rustas upp och att bollsplanen ska förses med konstgräs. Han anser 
att hela parken är sliten och att en upprustning inklusive 
konstgräsplan skulle göra parken mer attraktiv för barn i olika 
åldrar. 
 
 
Förvaltningen framhåller att en viss upprustning genomfördes 2021 
inklusive nyplantering av träd. Det finns delar av parken och vissa 
redskap som fortfarande är slitna och behöver rustas upp eller 
ersättas. En konstgräsplan är inte lämplig att anlägga i parken då 
den skulle komma i konflikt med den populära pulkabacken. 
 
I samband med en ny detaljplan för Sköndals centrum planeras 
parken att utvidgas och nya lekvärden tillföras. Den slutgiltiga 
utformningen av parken kommer att ske i samarbete mellan 
exploateringskontoret och stadsdelsförvaltningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/311-7 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
upprustning av parkleken Semlan- Tjut 

 FAR 2024/311-1 Medborgarförslag 
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§ 6 
Medborgarundersökningen 2024  
FAR 2024/652 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av stadens 
medborgarundersökning 2024. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att godkänna förvaltningens redovisning av stadens 
medborgarundersökning 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadens årliga medborgarundersökning har skickats till ett 
slumpmässigt urval invånare i de elva stadsdelsområdena. 
Svarsfrekvensen i Farsta är 46 procent vilket är en ökning från 2023 
års 38 procent. Totalt innebär det att 417 Farstabor svarade på 
enkäten. Den statistiska säkerheten är förhållandevis låg i 
undersökningen, +/- 4,8 procentenheter för Farsta. 
 
 
Andelen som är nöjda med snöröjning och sandning är 41 procent. 
Detta är en positiv utveckling från 25 procent vid mätningen 2023. 
Ökningen kan delvis härledas till att stadsdelsförvaltningens 
entreprenör med har ändrat sin organisation. 
 
 
Andelen som på det hela taget tycker att den egna stadsdelen är 
trygg att bo i är 71 procent. Det är en positiv utveckling från 68 
procent förra året. Andelen som känner sig trygga när de går 
ensamma hem på kvällen ligger på ungefär samma nivå som 2023. 
 
 
Andelen som instämmer i att kulturlivet på det hela taget är bra är 
40 procent, en minskning från 48 procent år 2023. Det verkar som 
om resultaten fluktuerar en del, då det förra året gjordes rätt stora 
förbättringar på detta område jämfört med 2021 och 2022. 
Förvaltningen har svårt att hitta några förändringar i utbudet som 
förklarar skillnaderna i resultat åren 2021–2024. En förklaring kan 
istället vara att antalet svarande är rätt få, vilket gör att några få 
nöjda eller missnöjda kan få en stor påverkan på resultaten. 
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Handlingar i ärendet 
 FAR 2024/652-6 (Godkänd - R 2) 

Medborgarundersökningen 2024 
 FAR 2024/652-2 Farsta 
 FAR 2024/652-1 Staden totalt 
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§ 7 
Stadsdelsnämndens sammanträdesdatum 2025  
FAR 2024/661 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer följande sammanträdesdatum för år 
2025: 

 
Torsdag 2 januari klockan 09.00 (endast för att utse 2025 års 
sociala delegation och förordnade ledamöter) 
 
Torsdag 6 februari (verksamhetsberättelse med bokslut 2024) 
 
Torsdag 13 mars 
 
Torsdag 24 april (underlag till budget 2026) 
 
Torsdag 22 maj (tertialrapport 1) 
 
Onsdag 18 juni 
 
Torsdag 28 augusti 
 
Torsdag 25 september (tertialrapport 2) 
 
Torsdag 23 oktober 
 
Torsdag 20 november 
 
Torsdag 18 december (verksamhetsplan 2026) 
  

2. Nämndens sammanträden hålls kvällstid, bortsett från 
sammanträdet den 2 januari. Förvaltningen får i uppdrag att anordna 
lämplig lokal, efter samråd med ordföranden och i möjligaste mån 
även med övriga partiers gruppledare. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har tagit fram ett förslag till sammanträdestider för 
stadsdelsnämnden år 2025. 
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Handlingar i ärendet 
 FAR 2024/661-1 (Godkänd - R 1) Nämndens 

sammanträdesdatum 2025 
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§ 8 
Ekonomisk månadsrapport september 2024  
FAR 2024/123 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska 
månadsrapport för september 2024. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Totalt för 2024 prognostiseras ett underskott om 12,0 miljoner 
kronor före resultatöverföring och underskott om 8,2 miljoner 
kronor efter resultatöverföring från fond. 
 
Underskott prognostiseras inom verksamhetsområde individ- och 
familjeomsorg; barn och unga samt inom äldreomsorg, barn, kultur 
och fritid och ekonomiskt bistånd. 
 
Övergripande ekonomisk påverkansfaktor under året är fortsatt 
utvecklingen av inflationen, kostsamma placeringar inom barn och 
ungdom (Trefas), negativ utveckling av konjunktur samt minskat 
barnantal i stadsdelsområdet. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/123-7 (Godkänd - R 1) Månadsrapport september 
2024 
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§ 9 
Trygghetsberedningens slutrapport 2:2024 - 
blocköverskridande inriktningsdokument  
FAR 2024/663 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna 
2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utifrån 

trygghetsberedningens delrapport 1:2024 (bilaga 1) och 
slutrapport 2:2024 (bilaga 2) att återkomma till 
stadsdelsnämnden med förslag på åtgärder. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från Trygghetsberedningen och föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt det. 
  
Leif Söderström (SD) anmälde ett eget förslag till beslut (Bilaga) 
och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Laura Roselli (V) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt förslaget 
till beslut från Trygghetsberedningen. 
  

Reservation 
Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
sitt egna förslag till beslut (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
På initiativ från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet 
inrättade stadsdelsnämnden den 21 september förra året en 
trygghetsberedning, som ett forum för frågor om 
brottsförebyggande arbete och trygghet. Beredningen har ägnat 
hösten och våren åt faktainsamlande och diskussioner om åtgärder. 
Målsättningen har varit att ta fram ett blocköverskridande 
inriktningsdokument som beskriver förslag på trygghetsskapande 
insatser för barn och unga i stadsdelsområdet. Vid sitt sammanträde 
den 18 oktober i år beslutade beredningen att fastställa en 
slutrapport som nu överlämnas till stadsdelsnämnden. 
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Farsta 
Stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2024-10-24 
Ärende 9 
FAR 2024/663 

 
 
 
Trygghetsberedningens slutrapport 2:2024 - blocköverskridande 
inriktningsdokument 
 
Förslag till beslut att: 

1 Delvis godkänna förslaget 
 

2 Därutöver anföra följande: 
 
 
Inriktningsdokumentet innehåller många goda förslag och intentioner som 
Sverigedemokraterna ställer sig bakom, men är inte optimalt. 
 
Det är beklagligt att Socialdemokraterna valt att agera i strid med den tydliga begäran som 
medborgarna uttryckte under medborgardialogen efter dödsskjutningarna vid Farsta 
tunnelbanestation sommaren 2023. Vid detta tillfälle framhölls att trygghetsarbetet i 
nämnden inte skulle politiseras, vilket den nuvarande socialdemokratiske ordföranden 
bekräftade med orden: “ i detta är vi alla överens”. Trots detta valde Socialdemokraterna, i  
kraft av sin majoritet, att inrätta en trygghetsberedning från vilken Sverigedemokraterna 
uteslöts, samtidigt som Socialdemokraterna själva tog två av de tillgängliga åtta platserna.  
 
Beroende på detta så saknar nu var tionde väljare i Farsta representation i stadsdelens 
centrala trygghetsberedning. 
 
 
Leif Söderström (SD) 
Mattias Mårdefjord (SD) 
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§ 10 
Ökat informationsutbyte mellan myndigheter. Behov och 
föreslagna förändringar (SOU 2024:63)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2024/704 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen 
av betänkandet Ökat informationsutbyte mellan 
myndigheter. Behov och föreslagna förändringar (SOU 
2024:63). 

2. Omedelbar justering. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I oktober 2023 tillsatte regeringen en utredning med uppdrag att 
överväga och föreslå förbättrade möjligheter att utbyta information 
om enskilda inom och mellan myndigheter. Utredningen har nu 
presenterat delbetänkandet Ökat informationsutbyte mellan 
myndigheter. Behov och föreslagna förändringar (SOU 2024:63). 
Utifrån en omfattande kartläggning av behov hos statliga, regionala 
och lokala myndigheter föreslår utredningen en ny generell 
sekretessbrytande bestämmelse i OSL som möjliggör utlämnande 
av annars sekretessbelagda uppgifter till en annan myndighet. 
Bestämmelsen föreslås gälla med vissa undantag. 
 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till utredningens förslag och de 
ökade möjligheterna för att kunna förhindra välfärdsbrott som 
utredningen beskriver. Både förvaltningens dataskyddsombud och 
strateg för att motverka välfärdsbrott har tagit del av utredningens 
förslag och har inga synpunkter. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/704-2 (Godkänd - R 1) Ökat infoutbyte (SOU) - 
tjut 

 FAR 2024/704-1.2 Remiss - Delbetänkandet - Ökat 
informationsutbyte mellan myndigheter - Behov och 
föreslagna förändringar (SOU 2024:63) 
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§ 11 
En översyn av 23 kap. brottsbalken (SOU 2024:55)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2024/785 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen av betänkandet En översyn 
av 23 kap. brottsbalken (SOU 2024:55). 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
  
Olof Peterson m.fl. (M), Rikard Werge (L) och Olle Eriksson (C) 
anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga) och föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Leif Söderström (SD) anmälde ett eget förslag till beslut (Bilaga) 
och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Laura Roselli (V) ställde de tre förslagen mot varandra 
och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt förvaltningen 
förslag till beslut. 

  

Reservationer 
Olof Peterson m.fl. (M), Rikard Werge (L) och Olle Eriksson (C) 
reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt gemensamma förslag 
till beslut (Bilaga). 
  
Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
sitt egna förslag till beslut (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
I juni 2023 tillsatte regeringen en särskild utredare med uppdrag att 
se över delar av brottsbalken för att modernisera lagstiftningen och 
effektivisera brottsbekämpningen, särskilt mot organiserad 
brottslighet. Utredaren har undersökt hur straffansvaret kan utvidgas 
och föreslagit skärpningar för att fånga upp nya brottsmönster som 
har utvecklats, exempelvis genom digitalisering och internationella 
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Protokoll nr 9/2024 
 

2024-10-24 

kriminella nätverk. 
 
 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till en effektivisering av 
lagstiftningen för att ytterligare begränsa organiserad brottslighet. 
Vi ser dock utmaningar beträffande den utvidgade 
uppgiftsskyldigheten, att den riskerar att minska tilliten hos de barn 
och ungdomar som det är viktigt att socialtjänsten når. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/785-2 (Godkänd - R 1) En översyn av 23 kap 
brottsbalken, svar remiss 

 FAR 2024/785-1.1 Remiss - En översyn av 23 kap. 
brottsbalken (SOU 2024:55) 
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Farsta stadsdelsnämnd 24 okt 2024 
 
Ärende 11 
 
Remiss från kommunstyrelsen En 
översyn av 23 kap. brottsbalken (SOU 
2024:55) 
 
Olof Peterson m.fl. (M) 
Rikard Werge (L) 
Olle Eriksson (C) 

 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut.  
 

2. att därutöver anföra 
 
Vi välkomnar den översyn som genomförs av de berörda delarna i brottsbalken och anser att 
förslagen är väl avvägda. Förslaget om frivilligt tillbakaträdande tror vi kan ha en särskild 
brottsförebyggande effekt samt att förslaget att komplettera den nya bestämmelsen om 
frivilligt tillbakaträdande med en punkt i brottsbalken om uppgiftsskyldighet för viss personal 
inom skolväsendet, på HVB hem och vid vissa myndigheter är väl avvägt. I remissen framgår 
det tydligt att det är den information som personen frivilligt har lämnat, och som personen vill 
ska lämnas vidare, eftersom personen vill göra ett frivilligt tillbakaträdande, som omfattas. 
Den nya bestämmelsen hoppas vi kommer att leda till att fler grova brott kan förhindras och 
klaras upp. Genom den nya bestämmelsen gällande frivilligt tillbakaträdande hoppas vi också 
att fler ska kunna motiveras till att delta i avhopparverksamheten och helt lämna ett kriminellt 
liv bakom sig. Detta kommer sammantaget bidra till en ökad trygghet i samhället. 
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Farsta 
Stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2024-10-24 
Ärende 11 
FAR 2024/551 

 
En översyn av 23 kap. brottsbalken (SOU 2024:55) 
 
Förslag till beslut att: 

1 Stadsdelsnämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla förslaget till översyn i sin 
helhet. 
 

2 Därutöver anföra följande: 
 
Sverige har i decennier haft västvärldens kanske mest generösa asyl- och 
migrationspolitik. Vid avslag på en ansökan har det har funnits mycket generösa 
möjligheter att överklaga och utan kostnad få advokathjälp med att överklaga ända upp i tre 
domstols nivåer. Det har också under asylprocessen gått att ändra tidigare uppgivna 
asylskäl för att byta asylspår när ett tidigare valt spår nått vägs ände. När avvisningsbeslut 
efter kostsamma och utdragna processer blivit fastställt, har de som inte följt 
avvisningsbeslutet utan istället gömt sig, kunnat få stöd av sociala myndigheter och efter fyra 
år starta om hela ansökningsprocessen, allt finansierat av medborgarnas, med hårt arbete 
intjänade, och sedan utmätta skattepengar. 
 
Kan den som befinner sig utan uppehållsrätt eller uppehållstillstånd försörja sig 
lagligt i Sverige?   En person som befinner sig illegalt i Sverige har inte rätt att få en 
anställning eller bedriva verksamhet. Svensk arbetsrätt och regler om arbetstillstånd gäller 
strikt för att förhindra att personer utan laglig status arbetar. Arbetsgivare som anställer 
personer utan arbetstillstånd kan bli föremål för rättsliga påföljder. 
 
Kan en person utan uppehållsrätt utöva medborgarnas demokratiska rättigheter ? 
Nej, en person som saknar uppehållsrätt eller uppehållstillstånd i Sverige kan inte rösta i 
riksdags-, kommun- eller regionvalen. Rösträtten är kopplad till att vara folkbokförd i Sverige, 
vilket innebär att man måste bo lagligt i landet. För att vara folkbokförd behöver man ha en 
form av uppehållstillstånd, uppehållsrätt, eller annan legal rätt att vistas i landet under en 
längre period. 
 
Kan den som befinner sig i illegalt i Sverige öppna ett bankkonto och därigenom 
använda digitala betalnings och ersättningssystem ? 
Enligt EU-regler (betalningskontodirektivet) har alla inom EU rätt att öppna ett 
grundläggande bankkonto, men detta gäller framför allt för personer med legal status i ett 
EU-land. För personer utan uppehållsrätt kan denna regel inte tillämpas. 
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Vad kräver bankerna av individer för att de ska kunna öppna ett bankkonto ? 
Banker kräver att den som öppnar ett konto kan bevisa sin identitet och att personen vistas 
lagligt i landet. Om en person saknar uppehållsrätt i Sverige och inte vistas lagligt i landet, är 
det mycket osannolikt att den personen kan öppna ett bankkonto. Banker är dessutom 
skyldiga att följa regelverk för att förhindra penningtvätt och terrorismfinansiering, vilket gör 
att de ställer strikta krav på att personer måste ha legal rätt att vistas i landet. 

Kan en person som befinner sig illegalt i Sverige försörja sig lagligt, betala skatt och 
bidra till välfärdssystemen? En person som befinner sig illegalt i Sverige, det vill säga utan 
giltigt uppehållstillstånd eller uppehållsrätt, har mycket begränsade möjligheter att försörja 
sig lagligt. Enligt svensk lag får personer som inte har rätt att vistas i landet inte arbeta eller 
bedriva näringsverksamhet. 

Ska vissa yrkesgrupper ges särrättigheter för upprätthålla illegal migration ? 
Nej, i en demokrati gäller lagen lika för alla. 
 
 
 
Leif Söderström (SD) 
Mattias Mårdenfjord (SD) 
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2024-10-24 

§ 12 
Klimathandlingsplan 2024-2030  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2024/551 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen 
av förslag till klimathandlingsplan 2024–2030. 

2. Omedelbar justering. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
  
Olof Peterson m.fl. (M), Rikard Werge (L) och Olle Eriksson (C) 
anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga) och föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Laura Roselli (V) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningen förslag till beslut. 

  

Reservationer 
Olof Peterson m.fl. (M), Rikard Werge (L) och Olle Eriksson (C) 
reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt gemensamma förslag 
till beslut (Bilaga). 
  

Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
I kommunfullmäktiges budget för 2023 fick kommunstyrelsen i 
uppdrag att i samarbete med miljö- och hälsoskyddsnämnden 
föreslå en revidering av stadens miljöprogram, klimathandlingsplan 
och klimatbudget. Ett förslag till ny klimathandlingsplan har nu 
utarbetats. Planen ska vara ett styrdokument för hela Stockholms 
stads organisation och konkretiserar hur de klimatrelaterade målen i 
miljöprogrammet ska vara möjliga att nå. I planen finns cirka 140 
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2024-10-24 

åtgärder fördelade på fem utpekade omställningsområden som ska 
bidra till att nå klimatmålen. 
 
 
Förvaltningen ser positivt på förslaget, som är mycket ambitiöst och 
innehåller åtgärder som bedöms nödvändiga för att klimatmålen ska 
vara möjliga att nå. Förvaltningen anser att de höga ambitionerna 
förutsätter centralt stöd för kompetenshöjande insatser och 
framtagande av kommunikationsmaterial. Kompetenshöjning är 
särskilt viktigt inom att ställa och följa upp klimatkrav i 
upphandlingar samt när det gäller inköp av artiklar som har låg 
klimatpåverkan. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/551-2 (Godkänd - R 1) Klimathandlingsplan 2030 
för Stockholms stad 

 FAR 2024/551-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2023/416 Tjänsteutlåtande 

 FAR 2024/551-1.1 KS 2023/416 Bilaga 1 
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          Farsta stadsdelsnämnd 

24 oktober 2024 

Ärende 12 

Klimathandlingsplan 2024-2030 
 

Liberalerna 
Moderaterna 
Centerpartiet 

 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Att utöver det anföra följande. 

 
Som landets största kommun och tillväxtmotor, vilar ett stort ansvar på Stockholms stad att gå före 
och visa vägen i klimatomställningen. Vi är positiva till att en klimathandlingsplan för staden tas 
fram och välkomnar dess högt ställda mål. Ska vi lyckas krävs det både hög ambition och 
genomförbarhet.  
 
Att planen har ambition framgår tydligt, däremot genomförbarhet och konkretisering är något som 
behöver framgå tydligare.  
 
Vi efterfrågar en tydligare åtgärdsplan i hur den styrande majoriteten avser implementera, så att 
klimathandlingsplanen blir verklig politik med en reell påverkan på vårt klimat i positiv riktning.  
 
Här har vi lyft elektrifiering som ett konkret förslag för att nå stadens mål. Vi ser att det finns stora 
behov av att öka ambitionen i att rulla ut fler laddstolpar, framförallt där människor har sina elbilar 
– exempelvis i flerbostadshus och garage.  
 
Elektrifieringen kräver också tillgång till en klimatpositiv och pålitlig energikälla, stadens 
energimix ska därför utöver vind, sol och vatten även inkludera kärnkraft. Något vi saknar i 
gällande förslag. Ska vi lyckas med både elförsörjning och klimatmål så måste samtliga energikällor 
ges utrymme i stadens energimix.  
 
Vidare menar vi att den tekniska utvecklingen oftast kommer från idérika entreprenörer och företag 
som driver på nya och innovativa lösningar för att möta klimatproblemen. Där ska staden ta en aktiv 
roll i att agera samarbetspart tillsammans med näringsliv för att utveckla stadens hållbarhets- och 
cirkulära arbete. Exempelvis finns det många inom bygg- och bostadssektorn som sitter på 
innovativa lösningar som skulle gynna både klimatet, staden och vårt näringsliv.  
 
Vi anser att den här klimathandlingsplanen är en bra start men med stort utrymme för förbättring 
och vi efterfrågar en större konkretisering av majoriteten för att omsätta planen till verklighet. 
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Farsta 
Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2024-10-24 
Ärende 12 
FAR 2024/551 

 
 
 
 
Klimathandlingsplan 2024-2030 
 
Sverigedemokraterna avger följande yttrande som svar på remissen. 
 
Sverigedemokraterna anser att Stockholm stad ska inta en aktiv roll för att 
vara ett framgångsexempel i miljö- och klimatarbetet. Varje skattekrona ska 
investeras på insatser som är samhällsekonomiskt lönsamma samt maximerar 
utsläppsminskningen.  Insatser av symbolisk eller principiell karaktär utan 
belagd effekt ska undvikas, därtill ska samtliga insatser löpande utvärderas. 
 
Stockholm stad bör aktivt arbeta med närmiljön genom att begränsa 
nybyggnation på grönområden, utveckla arbetet med sanering av vattendrag 
och sjöar samt ständigt pröva nya metoder för att öka folkhälsan. 
 
Stockholm stad bör inte stirra sig blind på att minska CO2 utsläppen oavsett 
höga marginalkostnader.  I stället bör staden utveckla arbetet med 
internationellt klimatbistånd genom att bidra med tjänstemanna kompetens 
inom miljöarbete samt inom energieffektivitet till utvecklingsländer. 
 
Sverigedemokraterna har föreslagit ett alternativt miljöprogram 2030 som 
grundar sig på visionerna och ambitionerna ovan. Med anledning av detta bör 
klimathandlingsplanen omarbetas i grunden. 
 
 
 
Leif Söderström (SD)  
Mattias Mårdenfjord (SD)  
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§ 13 
Strategi för Stockholms utomhusbelysning. Rätt 
belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2024/562 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen av förslaget till 
strategi för Stockholms utomhusbelysning. 

2. Omedelbar justering. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige har i budget för 2023 gett miljö- och 
hälsoskyddsnämnden i uppdrag att i samarbete med 
kommunstyrelsen, trafiknämnden och stadsdelsnämnderna ta fram 
en strategi för stadens utomhusbelysning. Den strategi som nu 
presenteras behandlar utomhusbelysning i förhållande till 
fokusområdena biologisk mångfald, energi- och 
resurseffektivisering, ljusföroreningar, gestaltning och upplevd 
stadsbild samt trygghet och säkerhet. 
 
 
 
Då det för olika platser och situationer kan vara olika behov som är 
prioriterade behöver avvägningar mellan olika intressen samt 
kostnader för investering och underhåll göras. Därför är de olika 
åtgärderna rekommendationer där den valda lösningen måste 
förankras i respektive projekt. 
 
 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till den föreslagna strategin. Den 
synliggör väl de aspekter som behöver beaktas vid utveckling av 
den utomhusbelysning som hanteras av stadens nämnder och 
styrelser. Förvaltningen ser dock inget behov av att ta fram en 
nämndspecifik plan för utomhusbelysning. 
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Handlingar i ärendet 
 FAR 2024/562-7 (Godkänd - R 1) Strategi för Stockholms 

utomhusbelysning - tjut 
 FAR 2024/562-2 Beslut miljö- och hälsoskyddsnämnden 
 FAR 2024/562-3 Beslut stadsbyggnadsnämnden 
 FAR 2024/562-4 Beslut trafiknämnden 
 FAR 2024/562-5 Beslut Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd 
 FAR 2024/562-6 Beslut Norra innerstadens stadsdelsnämnd 
 FAR 2024/562-1.1 Tjänsteutlåtande - Strategi för 

Stockholms utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, 
vid rätt tillfälle 

 FAR 2024/562-1.2 Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, vid rätt 
tillfälle_tillgänglighetsanpassad 
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2024-10-24 

§ 14 
Ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2024/444 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen av förslag till 
ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS). 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Efter en översyn under 2022 fick kommunstyrelsen i budget 2023 i 
uppdrag att tillsammans med socialnämnden och 
stadsdelsnämnderna ta fram ett förslag på nya ersättningsnivåer för 
daglig verksamhet enligt LSS. Förslaget innebar att antalet 
ersättningsnivåer minskas från sju till fem och att fler timintervall 
införs. Ersättningen föreslogs höjas i de lägre nivåerna och sänkas i 
de högre. Det föreslogs även en sänkning av minsta antal 
deltagandetimmar från fyra till en timme per vecka, samt ersättning 
upp till sex månader efter att en person börjar arbeta. När 
remissvaren inkom gjordes bedömningen att delar av förslaget 
behövde ses över ytterligare. 
 
 
 
Stadsledningskontoret har under 2024 utrett detta och uppdaterat 
förslaget. De viktigaste förändringarna är beräkningen av 
deltagandegrad för personer som deltar på deltid i daglig 
verksamhet. Ersättningen för den lägsta deltagandegraden (1-10 
timmar per vecka) har höjts från 40 till 63 procent av heltid. 
Förändringarna omfattar ett tydligare bedömningssystem. Förslaget 
är utformat för att vara kostnadsneutralt för staden, och inga 
övergångsregler anses nödvändiga. 
 
 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget, och vill framhålla 
vikten av att den nya ersättningsmodellen utvärderas löpande. 
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Handlingar i ärendet 
 FAR 2024/444-2 (Godkänd - R 1) Ersättningsnivåer daglig 

verksamhet LSS - tjut 
 FAR 2024/444-1.3 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2024/492 Tjänsteutlåtande 
 FAR 2024/444-1.4 Bilaga 1. Ersättningsnivåer Daglig 

verksamhet (LSS) 
 FAR 2024/444-1.2 Bilaga 2. Matris 9 § 10 
 FAR 2024/444-1.1 Bilaga 3. Frågor 9 § 10 
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§ 15 
Motion L om kultur för LSS  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2024/487 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen 
av en motion från Jan Jönsson och Isabel Smedberg 
Palmqvist, Liberalerna, om kultur för LSS. 

2. Omedelbar justering. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
  
Rikard Werge (L) anmälde ett eget förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. Olof Peterson m.fl. 
(M) och Olle Eriksson (C) anslöt sig till förslaget. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Laura Roselli (V) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningen förslag till beslut. 

  

Reservationer 
Rikard Werge (L), Olof Peterson m.fl. (M) och Olle Eriksson (C) 
reserverade sig mot beslutet till förmån för förslaget från beslut från 
Liberalerna (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Jan Jönsson och Isabel 
Smedberg Palmqvist (L) att Stockholms stad inför en kulturbonus 
inom LSS, med rabatterat inträde till kulturaktiviteter, liknande 
Kulanpremien som redan finns för förskola och skola. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/487-3 (Godkänd - R 2) Motion om kultur för LSS 
- tjut 

 FAR 2024/487-1.1 Motion om kultur för LSS 
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Farsta stadsdelsnämnd 
24 oktober 2024 

  
Ärende 15 

Motion om kultur för LSS (KS 2024/605) 
 

Rikard Werge (L) 
Camilla Bergman (L) 

 
Förslag till beslut 
 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att nämnden i sitt remissvar bifaller motionen 
3. Att därutöver anföra följande 

 
Förvaltningen ser inte ett behov för en kulanpremie för personer inom LSS. Det finns idag 
möjligheter för förskolor och skolor att på dagtid få uppleva kultur och det är precis en 
liknande lösning vi i Liberalerna efterlyser här, en kulturbonus.  
 
Det är ett faktum att funktionsnedsatta tar del av kulturutbudet i mindre utsträckning än andra. 
Det vore en positiv utveckling om målgruppen skulle få denna möjlighet på t.ex. dagtid. Vi 
förstår att förvaltningen planerar kulturaktiviteter men vi skulle vilja se om möjligheten att 
genom en sådan här satsning med rabatterade priser till kulturaktiviteter skulle kunna öka 
möjligheterna för gruppen inom LSS. Vi ser inte varför idrottsförvaltningen ska ansvara för 
att tillgängliggöra kultur generellt vilket också nämns i förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Personer inom LSS förtjänar att få bättre chanser att uppleva kultur och därmed frihet att på 
likvärdigt sätt erhålla kulturens uttryck i sina liv.
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§ 16 
Motion L om att införa Samordnare krisstöd i beredskap 
(SKiB)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2024/472 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen av en motion från Jan 
Jönsson och Anne-Lie Elfvén, Liberalerna, om att införa 
Samordnare krisstöd i beredskap (SKiB). 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
  
Rikard Werge (L) anmälde ett eget förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. Olof Peterson m.fl. 
(M) och Olle Eriksson (C) anslöt sig till förslaget. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Laura Roselli (V) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningen förslag till beslut. 

  

Reservationer 
Rikard Werge (L), Olof Peterson m.fl. (M) och Olle Eriksson (C) 
reserverade sig mot beslutet till förmån för beslutet från Liberalerna 
(Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Jan Jönsson och Anne-
Lie Elfvén (L) att fullmäktige utreder införandet av en funktion 
Samordnare krisstöd i beredskap (SKiB), likt den funktion som 
finns i Malmö. Motionärerna anser att Stockholms stads krisstöd har 
fungerat bristfälligt vid några tillfällen när samhället har drabbats av 
det ökande våldet kopplat till gängkriminella. Utöver en utredning 
om en SKiB-funktion önskar de båda liberalerna att fullmäktige 
även utreder om stadens beredskapsfunktioner behöver stärkas 
ytterligare. 
 

Sida 34 (48)



 
 

Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-10-24 

 
 
Förvaltningen bedömer att staden redan bedriver ett motsvarande 
arbete som Malmö och ser därför inget behov av ytterligare en 
beredskapsfunktion. Förvaltningen anser också att stadens 
beredskapsfunktioner och samordningen av dem är god och att 
ingen vidare utredning kring detta behövs. Samtliga nämnder och 
berörda styrelser genomför regelbundna risk- och 
sårbarhetsanalyser för att säkerställa att samhällsviktiga funktioner 
fungerar i kris. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/472-3 (Godkänd - R 1) Krisstöd i beredskap - 
Tjut 

 FAR 2024/472-1.1 Motion om att införa Samordnare 
krisstöd i beredskap (SKiB) 
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Ärende 16 

Motion L om att införa Samordnare krisstöd i beredskap (SKiB)  
Rikard Werge (L) 

Camilla Bergman (L) 
 

Förslag till beslut 

1. Att bifalla motionen 

2. Att därutöver anföra följande 

 
I stadsdelsnämndens tjänsteutlåtande anser förvaltningen inte att finns behov för utveckling av det 
stöd som visat sig vara framgångsrikt i Malmö med samordnare krisstöd i beredskap (SkiB). 
Förvaltningen anser att detta stöd redan finns men Liberalerna menar att det finns potential till 
förbättringar i Stockholm . Vi vill poängtera att våldsvågen i högsta grad pågår i Stockholm också i 
år, och detta inte minst under den våren i Skärholmen där skjutningar avlöste varandra. Våldet har 
fortsatt även under hösten och i oktober noterades 16 våldsdåd i staden på lika många dagar. Det 
kan inte anses vara normaltillstånd och kan drabba den enskilda individen. 
 
Liberalerna bedömer att samordningen av det psykosociala stödet till boende bevisligen inte 
fungerat vid flera händelser i staden, exempelvis vad gäller regionens resurser. Ett slående exempel 
var under explosionerna i Hässelby under fjolåret där flera av de som skulle ges stöd själva inte 
upplevde att något stöd fanns tillgängligt. Att kategoriskt avvisa nya förslag till arbetsmetoder som 
visat sig fungera väl i en annan stad i Sverige tror vi är fel väg att gå. Staden har vid ett flertal 
tillfällen de närmsta åren fått kritik gällande bristande psykosocialt stöd till drabbade. Vi anser 
därför att SKiB bör utredas och testas för att stärka stadens krisberedskap på ytterligare ett plan.
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§ 17 
Ansökan om serveringstillstånd för Nesuto sushi bar i 
Sköndal  
Svar på remiss från socialnämnden 
FAR 2024/705 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till socialnämnden som svar på remissen av 
ansökan om serveringstillstånd för restaurang Nesuto sushi 
bar i Sköndal. 

2. Omedelbar justering. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) konstaterade att det fanns ett förslag 
till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Restaurangen Nesuto sushi bar i Sköndal har ansökt om 
stadigvarande serveringstillstånd. Ansökan gäller fullständiga 
rättigheter med en serveringstid i restaurang alla dagar klockan 
11.00 – 22.00, och i uteservering alla dagar klockan 11.00 – 21.00. 
Förvaltningen har inga invändningar mot ansökan. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/705-2 (Godkänd - R 1) Ansökan om 
serveringstillstånd för Nesuto Sushi bar i Sköndal 
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§ 18 
Protokoll från pensionärsrådet den 14 oktober 2024  
FAR 2024/23 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 15 oktober 2024 
anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 1764395 Protokoll 2024-10-14 
 1764396 Protokoll 2024-10-14 bilaga 
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§ 19 
Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och 
Skarpnäcks gemensamma råd för funktionshinderfrågor 
den 24 januari, den 28 mars, den 31 maj och den 16 
september 2024  
FAR 2024/695 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och Skarpnäcks 
gemensamma råd för funktionshinderfrågor den 24 januari, den 28 
mars, den 31 maj och den 16 september 2024 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga protokollen till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/695-2 Protokoll 2024-01-24 
 FAR 2024/695-3 Protokoll 2024-03-28 
 FAR 2024/695-4 Protokoll 2024-05-31 
 FAR 2024/695-5 Protokoll 2024-09-16 
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§ 20 
Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt 
delegering och övriga anmälningsärenden  
FAR 2023/949 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över 
beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har redovisat en sammanställning över beslut fattade 
enligt delegering och övriga anmälningsärenden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) föreslog att nämnden besluta enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2023/949-15 (Godkänd - R 1) Anmälningsärenden till 
oktobernämnden 
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§ 21 
Nämndens frågor och information från förvaltningen  
  
Följande skrivelser lämnades in: 
  

 Skrivelse om Medborgarundersökningen från Rikard Werge 
(L), Olle Eriksson (C) och Tolrbjön Ebéus m.fl. (M) 
(Bilaga). 

  
 Skrivelse om stadsdelens placering av minderåriga på HVB-

hem och familjehem Leif Söderström (SD) (Bilaga). 
  

 Skrivelse om Västboda fritidsgård från Rikard Werge (L), 
Olof Peterson m.fl. (M) och Olle Eriksson (C) (Bilaga). 

  

Beslut 
Nämnden beslutade att överlämna skrivelserna till förvaltningen för 
beredning. 
  
Förvaltningschefen Fredrik Karlsson lämnade följande information: 
  
IoF-enheten för barn blir HBTQI diplomerade 
IoF-enheten för barn har gått HBTQI utbildning under 2024 och blir 
nu HBTQI diplomerade. Diplom skall inom kort delas ut till 
enheten av nämndordförande Laura. 
  
Nöjda äldre på Postiljonens vård- och omsorgsboende!  
Socialstyrelsens årliga brukarundersökning ”Vad tycker de äldre om 
äldreomsorgen?” för år 2024 visar att samtliga svarande på 
Postiljonen är sammantaget nöjda med sitt vård- och 
omsorgsboende! Resultatet visar att de boende känner förtroende 
för personalen och är nöjda med personalens bemötande, 
tillgänglighet och omsorg. De boende svarar också att måltiderna 
upplevs som en trevlig stund på dagen och att maten smakar bra. 
  
6 nov: Medborgardialog om miljö och klimat  
Den 6 november ordnar Farsta stadsdelsnämnd en medborgardialog 
om miljö och klimat på Tegelscenen i Hökarängen. Syftet med 
kvällen är att få höra Farstabornas åsikter kring vilka miljö- och 
klimatrelaterade satsningar och förändringar som vårt 
stadsdelsområde behöver. https://fb.me/e/2z6d5acuI 
 

Sida 41 (48)

https://fb.me/e/2z6d5acuI


     Farsta stadsdelsnämnd 
24 oktober 2024 

Ärende 21 

Nämndes frågor och information från 
förvaltningen  

Liberalerna 
Moderaterna 
Centerpartiet 

 
 
Ärende 21 Nämndes frågor och information från förvaltningen  
 
Skrivelse med anledning av Medborgarundersökningen ärende 6 
 
Vi bedömer att Farsta precis som i staden har relativt få respondenter på 
medborgarundersökningen och att det baserat på underlaget verkligen är svårt att kunna dra 
några kvalificerade tolkningar på vad som orsakar effekter för medborgaren över tid. Den 
positiva utvecklingen kan vara att fler verkar mer nöjda med t.ex. snöröjning än vid 
föregående mätning vilket förvaltningen pekar på i tjänsteutlåtandet. Det finns även nöjdhet 
kring Stockholms kultur- och spontanidrottsmöjligheter. Samtidigt blir det över tid intressant 
att följa de nya frågorna i enkäten. Här är några frågor som vi önskar svar på vid tillfälle:  
 
1. På vilka sätt kan vi öka delaktigheten från medborgarna i Farsta stadsdel? Under demokrati 
och inflytande indikerar respondenterna att endast c:a 25-30 % att de känner till var de ska 
vända sig med synpunkter eller idéer om närområdet (parklekar, lekparker och parker). 
 
2. Den nya frågan kring förtroende för stadsdelsförvaltningen blir över tid intressant att ta del 
av löpande. Här noteras att 27 % har förtroende för stadsdelsförvaltningen. Kan förvaltningen 
uttrycka några reflektioner och analyser kring denna indikation? 
 
3. Vilka reflektioner, slutsatser och analyser kan förvaltningen dra kring svaren på 
trygghetsfrågorna?
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Skrivelse om kriminella nätverk som kopplas till HVB och familjehem 
 
 
Socialtjänstens arbete är omfattande och står ofta inför stora utmaningar, både när det gäller 
arbetsmiljö och hanteringen av komplexa ärenden. Det är för närvarande en svår tid i 
samhället sett till förekomsten av gängkriminalitet där skjutningar och sprängningar blivit 
vardag för många invånare. 
 
Ett stort problem som varit känt länge är att minderåriga barn rekryteras in i gängkriminalitet 
och sedan kan bli  föremål för utredning hos socialtjänsten. Vid utredningen kan den 
minderåriga bli placerad i ett HVB eller familjehem, och placeringen är något som 
socialtjänsten har det övergripande ansvaret för. 
 
Den 24 augusti i år framkom det i Dagens Nyheter att kriminella och släkt baserade nätverk 
bedriver flera HVB-hem. I artikeln hänvisar polisen till en enskild rapport och uttalar sig enligt 
följande: ” Vi placerar barnen i en miljö som gör att de sannolikt kommer ut i sämre skick efter 
tiden på HVB”. Detta är en utveckling som är fullständigt oacceptabel, kriminella skall aldrig 
kunna driva HVB-hem, så barn skall aldrig kunna placeras i ett sådant. 
 
Det har uppdagats att ett flertal HVB-hem i Sverige drivs av kriminella. En nyligen offentliggjord 
polisrapport visade att minst 18 bolag, som driver HVB-hem på 28 platser, har kopplingar till 
organiserad brottslighet. I vissa fall har dessa använts som lager för vapen och narkotika, 
vilket gör att barn som placeras där riskerar att hamna i en ännu farligare miljö än tidigare. 
Vissa av dessa hem har anställda med direkta kopplingar till kriminella gäng, och det finns 
också misstankar om att dessa miljöer används för att rekrytera barn till kriminell verksamhet. 
 
Socialförvaltningen har ett omfattande ansvar när det gäller att placera barn i trygga och 
lämpliga miljöer, inklusive på HVB-hem, en väsentlig del av arbetet sker i nära samarbete med 
stadsdelsförvaltningarna. Om ett barn placeras på ett HVB-hem som är kopplat till ett kriminellt 
nätverk, så kan socialförvaltningen anses ha brustit i sitt ansvar på flera sätt. 
Socialförvaltningen har bland annat en lagstadgad plikt att säkerställa att de barn som de 
placerar får en trygg och säker miljö. De ska även säkerställa att HVB-hem följer de föreskrifter 
som Inspektionen för vård och omsorg har satt upp. Socialförvaltningen har också en 
skyldighet att agera snabbt om det finns misstankar om att ett HVB-hem inte är säkert. 
 
 
 

1/2 
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Sammanfattningsvis så har socialförvaltningen och stadsdelsförvaltningen ett stort ansvar för 
att skydda barn från skadliga miljöer. Om ett HVB-hem har kriminella kopplingar, och 
socialförvaltningen misslyckas med att upptäcka eller agera på detta, kan de hållas ansvariga 
för att inte ha uppfyllt sin omsorgsplikt. 

 
 

Vi vill därför fråga stadsdelsförvaltningen följande: 

1. Hur ser ansvarsfördelningen ut mellan socialförvaltningen och stadsdelsförvaltningen 
om en placering av minderårig allvarligt brister i relation till omsorgsplikten, tillsyn och 
kontroll samt anmälningsplikt eller åtgärder vid misstankar? 

2. Har förvaltningen fått några indikationer på att placerade ungdomar från vår stadsdel 
hamnat på hem där verksamheten visat på en koppling till kriminella nätverk? 
 

3. Genomför förvaltningen någon rutinmässig kontroll när det gäller att utesluta att 
verksamheten på det aktuella HVB-hemmet bedrivs med koppling till kriminella 
nätverk innan placering sker, och hur ser den i såna fall ut? 
 

4. Vilka rutiner aktiveras om kriminella misstänks driva verksamheten på ett HVB eller 
familjehem som är tilltänkt för placering av minderåriga från stadsdelen? 
 

5. Hur kan det uppstå en situation där Stockholms stad genom sina 
stadsdelsförvaltningar och andra kommuner kan placera minderåriga i verksamheter 
som kopplas till kriminella nätverk? 
 

6. Samverkar stadsdelsförvaltningen med Inspektionen för vård och omsorg som fått i 
uppdrag att skärpa tillsynen över HVB-verksamheter för att motverka dessa brottsliga 
aktörer? 

 
 
Leif Söderström (SD)  
Mattias Mårdenfjord(SD)  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
            2/2
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Ärende 21 

 
 

Rikard Werge (L) 
Olof Peterson (M) mfl. 

Olle Eriksson (C) 
 
 
Fråga med anledning av att Västboda fritidsgård nedläggning 
 
Mitti har idag 24/10 i en artikel uppmärksammat att man nästa år föreslår en nedläggning av 
Västboda fritidsgård.  
 
-Mot vilken bakgrund lägger man ner Västboda fritidsgård? 
 
-Har man gjort någon konsekvensanalys för hur detta kommer påverka utbudet av 
fritidsverksamhet för våra ungdomar i Farsta?  
 
-Är beslutet att stänga ned Västboda fritidsgård en ekonomisk konsekvens av fördyringarna 
kring utbyggnationen av parkleken i Fagerlid? 
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2024-10-24 

§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
FAR 2024/769 
 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/769-1 Tjut, utredning mm 
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Protokoll nr 9/2024 
 

2024-10-24 

§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
FAR 2024/753 
 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/753-1 Tjut mm 
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Protokoll nr 9/2024 
 

2024-10-24 

§ 24 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från sociala delegationens sammanträde den 10 oktober 
2024 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Laura Roselli (V) föreslog att nämnden skulle lägga 
protokollet till handlingarna. 
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